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گزارش

محبوب حسینی بخشدار مرکزی پارس آباد مغان:

مهندس صالح احمدپور، دهیار روستای اولتان:

مرتضی الله وردی، مدیرعامل و رئیس هیات مدیره شرکت صنعتی حدید مبتکران:

بخشداری مرکزی از سرمایه گذاران بخش خصوصی در زمینه کشاورزی بطور ویژه استقبال می کند

اتحاد و انسجام دهیاری با شورا، مشورت با اهالی و معتمدین   از عوامل موفقیت دهیاری استساماندهی سه راهی پارس آباد به اولتان شاخص عملکرد دهیاری است

فاز اول پروژه تولید کامیونهای تجاری در اردبیل 1000 نفر اشتغالزایی در پی خواهد داشت
شرکت صنعتی حدید مبتکران در سال 1۳۶۵ با هدف 
طراحی، ساخت و تولید انواع ماشین آلات، قالبها و انواع 
قطعات صنعتی در محیطی با مساحت تقریبی 2۳00 متر 
مربع با بهره گیری از پرسنل با تجربه در صنایع فوق الذکر 
تأسیس گردید. از جمله فعالیتهای ابتدایی این شرکت، 
می توان به تولید محصولاتی نظیر کاسه پدال پیکان، 

واسط طبق و شغالدست خودرو پیکان اشاره نمود.
با توجه به تجربه های بدست آمده در زمینه تولید قطعات 
خودرو بویژه محصولات تولید شده به روش ماشینکاری 
و پرسکاری و اعتقاد راسخ به کیفیت و تحویل به موقع 
محصولات و در نتیجه جایگاه و موقعیت کس��ب ش��ده 
در صنعت قطعه س��ازی، و با توجه به نیاز ش��رکتهای 
خودروساز نسبت به گسترش فعالیت و تنوع محصولات 
تولیدی، این شرکت در زمینه تولید انواع صندلی خودرو 

اقدام نمود.
به دلیل افزایش روزافزون تولید که در نتیجه همت والای 
پرسنل و مدیریت صحیح و کارآمد شرکت حاصل شده 
بود و نیز برنامه های مدیریت در راستای حضور پررنگ در 
زنجیره قطعات خودرو و شراکت فنی و کاری با شرکتهای 
معتبر صنعت خودرو، افزایش فضای تولیدی و استفاده 
از تجهیزات و دستگاههای نوین و مدرن در دستورکار 
قرار گرفت. از سال 1۳٧۹ تاکنون شرکت صنعتی حدید 
مبتکران به تدریج به تولید محصولاتی در دو گروه ایران 

خودرو و سایپا پرداخته است.
مرتض��ی الله وردی، مدیرعام��ل و رئی��س هیات مدیره 
ش��رکت صنعت��ی حدید مبتک��ران در گفتگو با روزنامه 
تجارت به تش��ریح پروژه تولید خودروهای صنعتی در 
استان اردبیل و دستاوردهای این شرکت پرداخت. وی 
در این مصاحبه گفت: "این ش��رکت در س��طح تهران 
فعالیت می کند ولی حدود 10 سال پیش پروژه اردبیل 
را به پیشنهاد دولت وقت استارت زدیم. این پروژه تولید 
خ��ودرو تج��اری ب��ا پلتفرم بنز بود که ت��ا قبلا از برجام 
ه��م فع��ال بود. تا قبل از تحریمها کلیه اطلاعات فنی و 

برنامه های تولیدی را با گروه بنز هماهنگ بودیم. بعد 
از تحریم هم با همکارانم در همین مجموعه کار را ادامه 
می دهیم. حدودا یکی دو ماه آینده امیدوار هستم که فاز 

اول را افتتاح بکنیم."
وی افزود: "کل ش��هرک صنعتی حدود ۵00 هزار متر 
مربع وس��عت دارد. ش��رکت ما ۳۳ سوله 2000 متری و 
یک سوله ۳000 متری برای خط تولید بدنه خودرو در 
این شهرک صنعتی ایجاد کرده است. این خط تولیدی 

بزرگترین خط بدنه کامیونهای تجاری در کشور است. 
این خط قابلیت تولید روزانه 2۵ دستگاه کامیون دو محور 

و سه محور در تیپهای مختلف را دارد."
ای��ن مجموعه کاملا توس��ط س��رمایه گ��ذاری بخش 
خصوصی راه اندازی شده است. "البته گفتنی است که 
دولت قبلی و خصوصا دولت فعلی و وزیر کش��ور جناب 
آقای رحمانی فضلی کمال حمایت و همکاری را با این 
مجموعه داشته اند. امیدواریم با این حمایتها بزودی فاز 

اول این خط تولید را افتتاح کنیم."
مهن��دس الله وردی ب��ا اش��اره به مش��کلات عدیده در 
اس��تان گفت: "بخش زیادی از مش��کلات ما به دلیل 
صنعتی نبودن این استان است. جا دارد در همین جا از 
مسئولین استان، مخصوصا استاندار محترم خواهش کنم 
که برای قویتر کردن پایه های صنعت در این اس��تان 
تلاش بیشتری بکنند. البته ما با فرماندار شهرستان در 
مورد ایجاد یک هنرستان صنعتی توافقاتی داشتیم که 
مورد حمایت استاندار محترم قرار گرفته است و انصافا 
یک��ی دو س��ال اخی��ر دولت این مس��ئله را خیلی جدی 

گرفته است."
وی پیش��نهاد خود را مبنی بر برطرف ش��دن مشکلات 
صنعتی در استان و مشکلات مجموعه مورد تاکید قرار 
داده و گفت: "با رفع مشکلات کنونی در فاز اول تا پایان 
امسال قادر خواهیم بود حداقل هزار نیرو را جذب کنیم. 
در حال حاضر 200 نفر مشغول به کار هستند که ۸00 
نفر دیگر هم با شروع به کار فاز اول جذب خواهند شد. 
فاز نهایی که برای بعد از سال 1۴01 برنامه ریزی شده 
است، قادر به جذب بیش از ۵000 نفر خواهد بود. البته به 
دلیل تنشهای سیاسی و برخی ناملایمات در سطح کشور 
ممکن است پروژه با تاخیر مواجه شود ولی ما هیچ موقع 

از تلاش خودمان دست نخواهیم کشید."
در حال حاضر نیروهای این شرکت در یک شیفت بلند 
10 تا 12 ساعته کار می کنند. "نیروهای فنی تهران با 
نیروهای فنی اردبیل کاملا هماهنگ شده اند و در حال 
حاضر دستگاهها را یکی پس از دیگری نصب می کنند. 
یک گروه چینی هم برای نصب دستگاهها با همکاری 
نیروهای شرکت وارد کار شده اند. بطور کلی امیدواریم 
در یکی دو ماه آینده خط تولید به وضعیت تولید برسد و 

ما خروجی محصول داشته باشیم."
مهندس الله وردی که خود را "خادم" و نه "مدیر عامل 
یا مسئول" سازمان می داند در همه قسمتهای شرکت و 
کارخانه بطور دوستانه با همکاران خود کار می کند. وی 

به دلیل علاقه به کارهای فنی، بیشتر از کار سیستماتیک 
به کار به اصطلاح "یدی" می پردازد.

این کارآفرین صنعتی اظهار امیدواری کرد روزی برسد 
که به همت دولت، خصوصا آقای رئیس جمهور، ایران 
در مقابل زیاده خواهی های اروپائیان مقاومت کند و خود 
را از وابستگی به آنها برهاند. "من به عنوان یک شهروند 
ایرانی تمام تلاشم را برای تحقق این امر می کنم و توقع 
دارم رئیس جمهور هم تمام تلاش��ش را بکند تا هر چه 

زودتر دست مردم ایران از دامن اروپائیان رها شود."
مدیر عامل ش��رکت صنعتی حدید مبتکران در ادامه 
از جانب مردم اردبیل از اس��تاندار این اس��تان به دلیل 
تلاش بی وقفه در ایجاد زیرساختهای صنعتی و تامین 
نیازهای ش��هرک صنعتی به آب و برق و گاز و تلفن 
و غی��ره، علیرغ��م محدودیتهای مالی دولت، تقدیر و 
تش��کر کرده و گفت: "از مس��ئولین نظام جمهوری 
اس��لامی که کش��ور را به صورت یکپارچه می بینند و 
تمام تلاشش��ان را برای رفع محرومیت از اس��تانهای 
مختلف و ایجاد کشوری یکسان، یکنواخت و یکپارچه 
می کنند تقدیر و تش��کر می کنم." به عقیده وی در 

صورت توجه بیش��تر به اس��تانهای محروم تراکم بی 
حساب و کتاب و غیر استاندارد از استانهای مرکزی 
و ش��هرهای بزرگ برداش��ته شده و کشور یکنواخت 

تر می شود.
گفتنی است که پروژه تولید خودروهای تجاری در اردبیل 
با هزار میلیارد تومان س��رمایه گذاری بزرگترین پروژه 

استان و جزو 20 پروژه بزرگ در سطح کشور است. 

محبوب حس��ینی بخش��دار مرکزی پارس آباد مغان در مصاحبه با روزنامه تجارت به 
تشریح فعالیتهای بخشداری برای عمران و آبادی روستاهای تابعه و رفاه مردم روستا 

پرداخت که فرازهایی از این مصاحبه را با هم مرور می کنیم.
وی در ای��ن مصاحب��ه گف��ت: "بخش مرکزی دارای دو دهس��تان ب��ه نامهای اولتان و 
ساوالان و ۳1 روستا است که 2٧ روستای آن دارای دهیاری است. به دلیل پاره وقت 
بودن برخی دهیاران گاها چند روس��تا توس��ط یک دهیار اداره می ش��ود. کلا این بخش 

دارای 22 دهیار است."
وی عمده دستاوردهای بخشداری مرکزی طی ۴ سال گذشته را بیش از ۳۸000 متر 
مربع آسفالت، بیش از ٧0 درصد پیشرفت فیزیکی طرح هادی، 100 درصد گازرسانی 
به روستاها که قبلا در حدود ۳۵ درصد بود، 100 شبکه آب شرب در روستاها، و ایجاد 
سیستم فاضلاب در بیشتر روستاها عنوان کرده و گفت: "برای اولین بار در شمالغرب 
کش��ور، سیس��تم فاضلاب روس��تایی در روستای اجیرلو بخش مرکزی پارس آباد مغان 

مورد بهر برداری قرار گرفت."
وی در ادامه گفت: "مجموع این زیرس��اختهای روس��تایی توانسته است رضایت نسبی 
مردم را کسب کند." وی در ادامه مهمترین دغدغه بخشداری مرکزی را تبدیل راههای 
روستایی به راههای فرعی عنوان کرده و مهمترین پروژه در این حوزه را پروژه دو بانده 
کردن جاده حادثه ساز پارس آباد-سربند ذکر کرده و گفت: "حدود 10 کیلومتر از این 
جاده در حوزه استحفاظی بخش مرکزی قرار دارد که در دست اجرا است." وی آمادگی 
بخشداری مرکزی را برای استقبال ویژه از سرمایه گذاران بخش خصوصی در زمینه 
های مختلف تولیدی کشاورزی و خدماتی اعلام کرد. "به عنوان بخشدار حاضر هستم 

تمامی کارهای اداری سرمایه گذار بخش خصوصی را خودم انجام بدهم."   

اولت��ان تا چندی پی��ش ازآبادی 
ه��ای مع��روف بخ��ش مرکزی 
شهرس��تان پ��ارس آب��اد بود که 
درس��ال 1۳۹0 با افزایش بخش 
ه��ای شهرس��تان پ��ارس آب��اد 
وتاس��یس بخش جدیداسلام آباد 
در محدوده این شهرستان ، مرکز 
دهس��تان قشلاق شمالی از توابع 
بخش مرکزی شهرس��تان پارس 
آباد از روس��تای اس��لام آباد قدیم 
به روس��تای اولتان تغییر یافت و 
نام دهس��تان قشلاق شمالی تابع 
بخش مرکزی شهرس��تان پارس 

آباد نیز به اولتان تبدیل شد. 
مهندس صال��ح احمدپور، دهیار 
روس��تای اولت��ان در گفتگ��و ب��ا 
روزنام��ه تج��ارت ب��ه تش��ریح 
فعالیتهای دهیاری پرداخت. وی 
دارای مدرک مهندس��ی آبیاری و 

زهکش��ی در س��ال 1۳۸٧ است و 
از سال 1۳۹۳ به عنوان دهیار این 

روستا فعالیت می کند. 
مهندس احمدپور در این مصاحبه 
گفت: "این روستا در 12 کیلومتری 
بخش مرکزی شهرس��تان پارس 
آباد قرار دارد. حدود ۴000 نفر در 

این روستا زندگی می کنند."
احمدپ��ور در خص��وص اقدامات 
انجام ش��ده ط��ی دوره مدیریت 
خود گفت: "وضعیت روس��تا قبل 
از دوره مسئولین من معمولی بود. 
بعد از مس��ئولین من در دهیاری، 
م��ردم را کوچ��ه ب��ه کوچه جمع 
آوری کرده و برای تش��ویق آنها 
به خودی��اری اقدام کردیم. برای 
پوش��ش هزین��ه ه��ای عمرانی 
روستا به مردم پیشنهاد خودیاری 
۳0 درص��د دادیم یعنی ۳0 درصد 

هزینه های عمرانی با مردم روستا 
و ٧0 درصد دهیاری."

وی اف��زود: "همیاری مردم باعث 
شد روستا آسفالت و جدول کشی 
شود. طی این ۵ سال چهره روستا 
به کلی عوض ش��د و با همکاری 
و همیاری مردم آس��فالت معابر و 
جدول کشی و ساخت ابنیه و غیره 

به خوبی انجام شد."
وی رمز موفقیت خود را مشورت 
با مردم و ش��ورای روس��تا عنوان 
ک��رده و گفت: "معابر بر اس��اس 
آمادگی س��اکنین آن محل برای 
خودی��اری و هم��کاری اولویت 
بندی شده و تحت پروژه عمرانی 

قرار می گیرند."
دهیار روس��تای اولتان مهمترین 
دستاورد ۵ سال مدیریت دهیاری 
را حدود 12 کیلومتر آس��فالت، ٧ 
کیلومتر جدول گذاری و بسیاری 
از اقدامات ریز و درشت برای رفاه 
مردم روس��تا ذکرک��رده و گفت: 
"مهمتری��ن اقدام دهیاری در این 
دوره س��اماندهی سه راهی پارس 
آب��اد بود که قبلا به عنوان قتلگاه 
معروف بود. امروز این س��ه راهی 
کام��لا امن و به عنوان ش��اخص 
عملکرد دهیاری محس��وب می 

شود."
احمدپ��ور در توصیف مش��کلات 
این روس��تا گف��ت: "اولتان فاقد 
یک سالن ورزشی است. جمعیت 
ج��وان این روس��تای پرجمعیت 

جای��ی برای فعالیتهای ورزش��ی 
ندارن��د در حالیک��ه 1۴٧00 متر 
مربع زمین برای احداث سالنهای 
ورزش��ی در نظر گرفته شده است 
و با امور اراضی مذاکرات لازم در 
باره قیم��ت زمین صورت گرفته 
اس��ت، دهی��اری توان مالی برای 

خرید زمین را نداشته است."
ب��ه گفت��ه وی ای��ن روس��تا فاقد 
کتابخان��ه اس��ت و لازم اس��ت 
مس��ئولین فرهنگی استان نسبت 
به ایجاد یک کتابخانه اقدام کنند. 
"بان��وان این روس��تا از هیچگونه 
امکان��ات ورزش��ی ی��ا فرهنگی 
به��ره من��د نیس��تند و فق��ط به 
مش��اغل خانگی از جمله خیاطی 
و فرش��بافی مش��غول هس��تند. 
"ف��رش پارس آباد خیلی معروف 
و از جمله اقلام صادراتی اس��تان 

اردبیل است."
وی عمده مطالبات مردم روس��تا 
را ایجاد کتابخانه و سالن ورزشی 
و نهایت��ا تبدی��ل این روس��تای 
پرجمعی��ت به ش��هر عنوان کرده 
و از مس��ئولین استانی و کشوری 
خواست در رابطه با امنیت شغلی 
دهی��اران اقدام��ات لازم را انجام 

بدهند.
احمدپ��ور در انته��ا از مس��ئولین 
استان و اعضای شورای اسلامی 
روستا به دلیل حمایت از دهیاری 
و همکاری با دهیار تقدیر و تشکر 

کرد.

روس��تای ابراهی��م آباد جدی��د )با نام محلی 
آغدام( در بخش مرکزی شهرس��تان پارس 
آباد مغان در استان اردبیل قرار گرفته است. 
این روستا در ۳ کیلومتری ورودی شهرستان 
پارس آباد از طرف شهرس��تان اردبیل قرار 
دارد. این روس��تا ۶ ش��هید را تقدیم انقلاب 
اس��لامی کرده که در آرامس��تان مشترک با 
روس��تای اولتان به خاک س��پرده ش��ده اند. 
روس��تای ابراهیم آباد جدید )آغدام( بالغ بر 
2۴00 نفر جمعیت دارد.  شاهین شیری، دهیار 
روستای ابراهیم آباد جدید )آغدام( در گفتگو با 
روزنامه تجارت به تشریح فعالیتهای دهیاری 
در دوره مدیری��ت خ��ود پرداخت. وی دارای 
مدرک کارشناس��ی ارش��د عمران بوده و از 
س��ال 1۳۹2 در این مسئولیت انجام وظیفه 
می کند. ش��یری در ابتدا با تقدیر و تش��کر از 
بخشدار مرکزی شهرستان پارس آباد مغان 
ب��ه دلیل حمای��ت و همراهی با دهیاریهای 
تابعه گفت: "دهیاری و اعضای شورا رابطه 
تنگاتنگی با هم دارند. عامل موفقیت ما به 
عنوان دهیار همین ارتباط تنگاتنگ و رابطه 
نزدیک دهیاری و شورا با بخشداری مرکزی 
است. رمز موفقیت دهیاری، علاوه بر ارتباط 
نزدیک با بخشداری مرکزی، اتحاد و انسجام 
دهیاری با شورای اسلامی روستا در دو دوره 
شورا است به طوری که دهیار و اعضای شورا 
هیچگونه اختلاف نظری نداشته و دست در 
دس��ت هم برای حل مشکلات روستا کمر 
همت بسته اند."  شیری بر این باور است که 
اتحاد و انسجام هیاری با شورا و مشورت با 
اهالی و امنای مس��جد و معتمدین روس��تا از 
عوامل موفقیت دهیاری طی دوره مدیریت 
وی بوده اس��ت. وی با اش��اره به برنامه های 
عمرانی در این روس��تا گفت: "طی دو دوره 
گذشته، طرح هادی روستا شامل آسفالت و 

جدول کشی و جمع آوری آبهای سطحی و 
اجرای کانیوو از 10 درصد قبلی )که توسط 
بنیاد مسکن و اعضای قبلی شورا و دهیاری 
اجرا ش��ده بود( به بیش از ۹۵ درصد در حال 
حاضر رس��یده اس��ت. پنج درصد باقیمانده 
هم طی ش��ش ماه آتی به س��رانجام خواهد 
رس��ید. طی روزهای آتی عملیات آس��فالت 
ریزی توسط پیمانکار در سطح 12000 متر 
مربع در سطح معابر روستا انجام خواهد شد. 
در زمینه جمع آوری آبهای سطحی سرمایه 
گ��ذاری زیادی صورت گرفته اس��ت." وی 
اف��زود: "دهیاری و ش��ورا هی��چ پروژه ای را 
ب��دون برنامه ریزی قبلی انجام نمی دهند. 
مثلا در مورد جمع آوری آبهای س��طحی، 
اولین کار ما مطالعه و امکان س��نجی است. 
لذا، اول آبهای ورودی روستا را مورد مطالعه 
قرار دادیم و عملیاتی انجام دادیم تا بتوانیم این 
آبها را به مسیر های خروجی انتقال بدهیم." 
وی یکی از مش��کلات روس��تا را عدم وجود 
شبکه فاضلاب ذکر کرده و گفت: "مسکن 
مهر پارس آباد روبروی روس��تا و آنس��وی 
ج��اده اردبی��ل قرار دارد. این ش��هرک مهر 
دارای شبکه فاضلاب بوده و دریچه انتقال 
فاضلاب به شبکه اصلی فاضلاب در ورودی 
این روستا قرار دارد. ایجاد شبکه فاضلاب در 
ابراهیم آباد جدید )آغدام( با توجه به نزدیکی 
دریچه فوق به شبکه اصلی انتقال فاضلاب 
از محل پروژه های ملی و با حمایت فرماندار 
و استاندار و بخشدار مرکزی می تواند در این 
روستا به سهولت انجام گیرد. طول شبکه ۸ 
کیلومتر است که مطالعات آن هم انجام شده 
و در صورت تامین اعتبار می توان عملیات 

عمرانی را آغاز کرد."
عدم وجود س��الن ورزش��ی در این روس��تا از 
دیگر مش��کلاتی بوده که وی به آن اش��اره 

ک��رده و آنرا به عن��وان یک مطالبه مردمی 
مطرح کرد.

دهیار روس��تای ابراهیم آباد جدید )آغدام(، 
مانند تمامی دهیاران کش��ور از عدم امنیت 
شغلی در این واحد مدیریت روستایی گلایه 
کرده و از مس��ئولین خواس��ت برای امنیت 
شغلی این قشر زحمتکش روستایی تلاش 
وافری به خرج بدهند. "دهیاران آخرین حلقه 
ارتباط بین دولت و مردم هستند، یعنی هم 
بین دولت هستند و هم میان مردم. با توجه به 
اینکه دهیاران مستعدی در سطح کشور وجود 
دارند که بعد از خاتمه خدمت در روستا عملا 
از حوزه استخدامی کنار گذاشته می شوند، 
از وزیر کشور درخواست داریم ترتیبی اتخاذ 
فرمایند تا از این دهیاران برجسته در پست 

های دیگر وزارت کشور استفاده شود."
ش��یری همچنی��ن از عدم وج��ود امکانات 
ورزشی برای بانوان گلایه کرده و درخواست 
کرد مسئولین اعتبارات لازم را برای تبدیل 
یک قطعه زمین )که بدین منظور توس��ط 
دهیاری مشخص شده است( به این دهیاری 

اختصاص بدهند. "بانوان این روستا فقط به 
مش��اغل خانگی و فرشبافی اشتغال دارند و 
از برنام��ه های ورزش��ی و تفریحی محروم 

هستند."
وی تفکیک اراضی در این روستا را به عنوان 
مش��کلی اساس��ی مطرح کرده و گفت بنیاد 
مس��کن حدود ۳ هکتار از اراضی این روستا 
را تفکیک کرده ولی "متاس��فانه از عوارض 
و درآمد این تفکیک چیزی عاید دهیاری و 

روستا نشده است."
وی افزود: "طبق قانون دهیاریها حق تفکیک 
با دهیاری اس��ت اما بنیاد مسکن به تنهایی 
تفکیک را انجام داده و هیچ کمکی به دهیاری 
نکرده است. حتی قبل از عید پارسال دیوان 
محاسبات هم طی بخشنامه ای حق تفکیک 
را از بنیاد مس��کن س��لب کرده است اما بنیاد 
توجهی به این قوانین و مقررات نمی کند."

وی در انتها گفت تخصیص اعتبارات عمرانی 
روستاها بطور مستقیم به دهیاریها - نه بنیاد 
مسکن – می تواند منجر به شکوفایی زودتر 

و بهتر مناطق روستایی شود.

شاهین شیری، دهیار روستای ابراهیم آباد جدید )آغدام(:


